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P r o t o k ó ł   Nr XXIII/2021 

z sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 5 maja 2021r.  

w świetlicy OSP w Bliżynie. 

Obecni na sesji posiadali maseczki. Uczestnikom sesji dokonano pomiaru temperatury. 

Zabezpieczono płyn do dezynfekcji rąk oraz rękawiczki. 

W obradach sesji uczestniczyli: 

1) Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn 

2) Michał Jędrys– Sekretarz Gminy Bliżyn 

3) Beata Ozan – Skarbnik Gminy Bliżyn 

4) Donata Wesołowska – obsługa prawna 

5) Grzegorz Patura – informatyk 

6) Anna Kowalik – obsługa Rady 

7) Monika Łukomska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie 

8) Katarzyna Skarus – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie 

9) Zdzisław Kuźdub – inspektor ds. p.poż w Urzędzie Gminy 

10) Jacenty Kita – Redaktor Naczelny Samorządowego Informatora Gminy Bliżyn 

11) Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 

12) Radni zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Zatwierdzony porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXII sesji Rady. 

3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał podjętych na 

    ostatniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie oraz ocena 

    zasobów pomocy społecznej za 2020 rok: 

    a) wystąpienie Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie, 

    b) stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych, 

    c) dyskusja, 

    d) przyjęcie informacji. 

7. Informacja o działalności straży pożarnej za 2020 rok: 

    a) wystąpienie Wójta Gminy, 

    b) stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych, 

    c) dyskusja, 

    d) przyjęcie informacji. 

8. Informacja na temat działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie w roku 2020: 

    a/ wystąpienie Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie, 

     b/ stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych, 

     c/ dyskusja, 

     d/ przyjęcie informacji. 

9. Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

    za rok 2020: 

    a) wystąpienie Wójta Gminy, 

    b) stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych, 

    c) dyskusja, 

    d) przyjęcie sprawozdania. 

10.Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

     a) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2021-2035, 



2 

 

     b) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2021 rok, 

     c) wprowadzenia  zmian  w  programie  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz 

          zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bliżyn w 2021 roku, 

     d) wykazu kąpielisk zorganizowanych na terenie Gminy Bliżyn oraz określenia sezonu 

          kąpielowego na rok 2021, 

     e)  zawarcia porozumienia międzygminnego. 

11.Informacje, komunikaty i oświadczenia. 

12.Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad sesji: 

Ad. 1 

Dwudziestą trzecią w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył i poprowadził Jacek 

Krzepkowski – Przewodniczący Rady Gminy Bliżyn.  

Przewodniczący Rady poinformował, że w świetle Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego 

i Rady z dnia 27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku  

z przetwarzaniem danych osobowych i ustawą o samorządzie gminnym obrady Rady Gminy 

Bliżyn są transmitowane i nagrywane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.  

Poinformował dalej, że ze względu na obowiązujący stan zagrożenia epidemicznego w kraju 

dzisiejsza sesja została przygotowana z zachowaniem wszystkich środków ostrożności.  

Po przywitaniu wszystkich obecnych Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że  

w obradach sesji uczestniczy 12 radnych na ustawowy skład Rady 15 radnych w związku  

z czym uchwały podejmowane na sesji są prawomocne.  

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt porządku obrad sesji. 

Poinformował, że Wójt Gminy pismem z dnia 23 kwietnia 2021r. wniósł o wprowadzenie do 

porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego. 

Zaproponował, aby projekt tej uchwały rozpatrzyć w punkcie 10 lit.e). 

Innych uwag ani wniosków nie zgłoszono do porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad wprowadzeniem do porządku obrad 

projektu uchwały zgłoszonego przez Wójta: 

Za przyjęciem wniosku Wójta Gminy o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu 

uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego w punkcie 10 lit.e) głosowało  

12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym wniosek 

został przyjęty przez Radę. 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem porządku obrad 

sesji łącznie z przyjętym wnioskiem. 

Za przyjęciem porządku obrad sesji łącznie z przyjętym wnioskiem Wójta Gminy głosowało 

12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym porządek 

obrad sesji wraz z przyjętym wnioskiem został zatwierdzony przez Radę. 

Ad. 2 

W związku z nie zgłoszeniem uwag do protokołu z obrad XXII sesji Rady Przewodniczący 

Rady wniósł o jego przyjęcie. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XXII sesji Rady, która odbyła się w dniu 1 marca 2021r. 

głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym protokół z obrad XXII sesji został przyjęty przez Radę. 

Ad. 3 

W punkcie 3 porządku obrad Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn przedstawił 

informację o swojej pracy między sesjami oraz informację o realizacji uchwał podjętych na 

ostatniej sesji /informacje w załączeniu/. 

Ad. 4 

Wystąpienia zaproszonych gości: brak chętnych do zabrania głosu. 
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Ad. 5 

Interpelacje i zapytania radnych w formie pisemnej i ustnej złożyli: 

Krzysztof Jurek – interpelacje: 

1) Proszę o poprawę stanu technicznego schodów zlokalizowanych przy Gminnym Ośrodku 

Kultury, prowadzących do promenady nad zalewem. Uszkodzeniu uległ górny stopień i całe 

porośnięte są chwastem, co jest niebezpieczne dla korzystających z nich przechodniów. 

2) Proszę o wznowienie rozmów z Urzędem Miasta Skarżysko-Kamienna dotyczące 

zainstalowania oświetlenia zakrętu przed przejazdem kolejowym na DK 42 na Brzasku. 

3) Proszę o wznowienie rozmów z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad Oddział 

w Kielcach, dotyczących wymiany barier ochronnych na przepuście wodnym sklepionym 

znajdującym się na DK 42 w okolicy poczty. 

Aneta Smulczyńska – interpelacje: 

1) Zgodnie z art.24 ust.3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U.  

z 2019r. poz.506) kieruję za pośrednictwem Pana Wójta Gminy Bliżyn do Zarządu Dróg 

Powiatowych w Skarżysku-Kamiennej – interpelację w sprawie naprawy pionowych znaków 

drogowych, umieszczonych przy drodze powiatowej nr 0437T, na pograniczu miejscowości 

Odrowążek i Nowy Odrowążek. Działając w imieniu mieszkańców Odrowążka i Nowego 

Odrowążka, zwracam się z prośbą o podjęcie działań, skutkujących naprawą znaków 

drogowych: 

 E-18a – znak drogowy wskazujący koniec miejscowości: Odrowążek 

 E-17a – znak drogowy wskazujący początek miejscowości: Nowy Odrowążek. 

Ww. znaki zlokalizowane są przy drodze powiatowej nr 0437T, w pobliżu kościoła. 

Rodzaj uszkodzenia: tablice odłączyły się od słupka. 

Ponadto, proszę o przywrócenie właściwego usytuowania znaku E-17a, zlokalizowanego 

również przy drodze powiatowej nr 0437T, w pobliżu posesji nr 81 (obecnie znak umieszczony 

jest równolegle do jezdni). 

Mając na uwadze powyższe, proszę o pozytywne rozpatrzenie niniejszej interpelacji oraz 

nadanie biegu sprawie. 

2) Zgodnie z art.24 ust.3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U.  

z 2019r. poz.506) kieruję do Pana Wójta Gminy Bliżyn interpelację w sprawie naprawy drogi 

w miejscowości: Kopcie. Działając w imieniu mieszkańców Kopci, zwracam się z prośbą o: 

- usunięcie ubytków w nawierzchni bitumicznej drogi dojazdowej do miejscowości (od drogi 

powiatowej nr 0437T), 

- usunięcie ubytków w nawierzchni bitumicznej drogi prowadzącej przez miejscowość. 

Zły stan techniczny nawierzchni: uszkodzenia jezdni i liczne dziury w drodze, stwarzają 

zagrożenie bezpieczeństwa użytkowników drogi oraz grożą uszkodzeniem pojazdów, 

poruszających się ww. trasą. Mając na uwadze powyższe, uprzejmie proszę o sprawne podjęcie 

niezbędnych działań. 

3) Zgodnie z art.24 ust.3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U.  

z 2019r. poz.506) kieruję do Pana Wójta Gminy Bliżyn interpelację w sprawie wymiany słupa 

oświetleniowego, umieszczonego przy drodze gminnej w miejscowości Kopcie. Działając  

w imieniu mieszkańców Kopci, zwracam się z prośbą o podjęcie działań, skutkujących 

wymianą uszkodzonego słupa oświetleniowego nr 49, umieszczonego przy drodze gminnej,  

w pobliżu posesji nr 8 i 6. Uszkodzony słup stanowi niebezpieczeństwo dla mieszkańców ww. 

posesji oraz użytkowników drogi, a także stwarza zagrożenie uszkodzenia linii energetycznej. 

Mając na uwadze powyższe, proszę o pozytywne rozpatrzenie niniejszej interpelacji oraz 

nadanie biegu sprawie. 

4) Zgodnie z art.24 ust.3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U.  

z 2019r. poz.506) kieruję do Pana Wójta Gminy Bliżyn interpelację w sprawie wykonania  

i udrożnienia rowu przy drodze gminnej, prowadzącej przez miejscowość Kopcie. Działając  
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w imieniu mieszkańców Kopci, zwracam się z prośbą o wykonanie rowu (ok.15 m) oraz 

udrożnienie rowu (ok. 20m), przy drodze gminnej, prowadzącej przez miejscowość: Kopcie, tj. 

na odcinku: od posesji nr 4 do posesji nr 3. Niedrożny rów, skutkuje systematycznym 

zalewaniem posesji nr 4. Mając na uwadze powyższe, uprzejmie proszę o sprawne podjęcie 

niezbędnych działań. 

Monika Gruszczyńska – interpelacja: 

W imieniu mieszkańców sołectwa Mroczków zwracam się z prośbą o: 

- dokonanie remontu pozimowego nawierzchni drogi biegnącej wzdłuż kościoła NMP  

w Mroczkowie, 

- zasypanie wyrwy w ziemi obok mostu w miejscowości Mroczków Kapturów oraz naprawy 

barierki w/w mostu. 

W/w naprawy są konieczne z uwagi na bezpieczeństwo osób w ruchu pieszym i kołowym. 

Wiesław Gregiel – zapytania: 

1) Kiedy zostanie zabrany azbest zdemontowany przy wymianie pokryć dachowych  

a składowany przy drogach przez mieszkańców Wojtyniowa i innych miejscowości. 

2) Do kogo należy naprawa urwanej siatki przy boisku koło szkoły w Bliżynie. 

Małgorzata Zep: 

Zapytania: 

1) W związku z informacją z Wydziału Architektury Starostwa Powiatowego w Skarżysku-

Kamiennej, dotyczącą wniosku o uzyskanie pozwolenia na budowę drogi prowadzącej na Stary 

Gostków w sołectwie Wołów, proszę o wyjaśnienie dlaczego wniosek został wycofany, czy 

została zlecona mapa do celów projektowych na terenie gruntów kolejowych i kiedy ponownie 

zostanie złożony przedmiotowy wniosek. W związku ze wszczętą procedurą przejęcia gruntów 

pod drogą w sołectwie Bugaj - droga pod lasem, proszę o informację jak obecnie wygląda 

sytuacja prawna w/w działek. 

Interpelacje: 

1) Proszę o niezwłoczne wykonanie koniecznych prac interwencyjnych na odcinku drogi  

w sołectwie Brzeście, od posesji państwa Pawłowskich i Krzemińskich w kierunku drogi 

krajowej nr 42. Proszę o wcześniejszą informację, ponieważ mieszkańcy deklarują pomoc. 

2) W związku z toczącym się postępowaniem dotyczącym zwiększenia rocznego wydobycia ze 

złoża Wołów, w obrębie działki o nr ewid. 639 obr. Wołów, w miejscowości Wołów, proszę  

o zamieszczenie obszernego wyjaśnienia w Gminnym Biuletynie Informacyjnym oraz na 

stronie Gminy Bliżyn, na jakim etapie jest procedura uzyskiwania nowej koncesji przez 

przedsiębiorcę. Ponadto proszę o wsparcie mieszkańców w działalności, także „Komitet 

społeczny stop degradacji wsi Wołów” o to wnosi. Proszę o ochronę naszych praw. 

3) W związku z prośbą mieszkańców sołectwa Zagórze, proszę o odpowiedź  na pismo złożone 

do Urzędu Gminy przez mieszkańców i sołtysa miejscowości w sprawie działalności 

prowadzonej na terenie działki po byłych kurnikach. Proszę o informację co ustalono podczas 

przeprowadzonej kontroli tego terenu. 

Interpelacje tylko w formie pisemnej złożyli:  

Dorota Cukrowska 

Zwracam się z prośbą o uprzątnięcie piachu z ul. Henryków po stronie lewej i prawej od mostu 

na ul.Langiewicza. Zostaje on nanoszony po deszczach z ulic położonych wyżej. Proszę 

również o wykopanie rowka w poboczu ul.Henryków naprzeciwko ul.Skrajnej, który pozwoli 

na odprowadzenie wody zbierającej się po opadach. Niszczy to asfalt i stanowi bardzo duże 

zagrożenie dla jeżdżących tam często rowerzystów, dzieci na rolkach i innych spacerujących. 

Zwracam się z prośbą o pozytywne załatwienie przedstawionej sprawy. 

Dorota Cukrowska, Wiesław Gregiel 

Zwracamy się z prośbą o ujęcie w budżecie Gminy Bliżyn remontu ul.Zafabrycznej, 

ul.Henryków, Drożdżów do drogi powiatowej, poprzez wykonanie nakładki asfaltowej. Droga 
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jest w bardzo złym stanie technicznym – remonty cząstkowe, które wykonywane są dość często 

nie dają spodziewanego efektu, droga posiada zapadliny, skruszoną nawierzchnię i dziury po 

sezonie zimowym. Koniecznym przedsięwzięciem jest również budowa chodnika w ciągu tych 

ulic. Budowa nowych domów, wzmożony ruch samochodowy powoduje zmniejszenie 

bezpieczeństwa dla dzieci i ludzi starszych, którzy poruszają się poboczem tej drogi.  

W związku z powyższym zwracamy się o pozytywne załatwienie przedstawionej sprawy. 

Odpowiedzi na powyższe interpelacje i zapytania udzielił Wójt Gminy wyjaśniając, że schody 

prowadzące od strony zameczku w kierunku zalewu są sukcesywnie naprawiane. Sprawa 

wymiany barier ochronnych zostanie przekazana do GDDKiA. Oświetlenie uliczne na Brzasku 

leży po stronie miasta Skarżysko-Kam. i zadanie to nie znalazło się w ich budżecie. Gmina 

wystosuje w tej sprawie pismo. Naprawa znaków drogowych w Odrowążku zostanie 

przekazana do powiatu. Naprawy cząstkowe na drogach zostały zlecone i będą wykonywane. 

Wymiana uszkodzonego słupa oświetleniowego w Kopciach zostanie przekazana do Zakładu 

Energetycznego. W sprawie udrożnienia rowu w Kopciach zostaną podjęte działania po ocenie 

na miejscu zgłoszonego problemu wspólnie z pracownikiem Urzędu. Naprawy dróg zgłoszone 

m.in. przez radną Monikę Gruszczyńską będą sukcesywnie wykonywane. Zbiórka azbestu być 

może zostanie uruchomiona po ogłoszeniu konkursu przez Fundusz Ochrony Środowiska  

i powinna się odbyć około miesiąca lipca. Od lipca ubiegłego roku trwa przerwa stąd 

nagromadziło się sporo azbestu. Dyrektor szkoły w Bliżynie został poinformowany  

o uszkodzeniu siatki i zostanie to naprawione. Odnosząc się do wniosku o pozwolenie na 

budowę drogi na Stary Gostków został on wycofany i jest poprawiany. O dalszych działaniach 

radna zostanie poinformowana. W zakresie przejęcia gruntów pod drogę Bugaj pod lasem 

procedura opóźnia się w Wydziale Geodezji Starostwa Powiatowego w Skarżysku-Kam. Jest 

jednak inny pomysł załatwienia tematu by gmina nie ponosiła kosztów odlesienia gruntów. 

Droga do p.Pawłowskich zostanie poprawiona. Być może uda to się przy udziale pracowników 

z grupy interwencyjnej, jeżeli takowa będzie. Odnośnie piaskowni Wołów Wójt deklaruje 

współpracę z radną i mieszkańcami, na razie jeszcze nie rozpoczęto wydobycia i nikt nie 

ucierpiał z tego powodu. Odnośnie Zagórza temat jest znany Wójtowi. Nie wie natomiast nic 

na temat przywożenia beczek z płynem. Odbędzie się na miejscu kontrola podatkowa.  

Z wypowiedzi właścicieli wynika, że będzie tam budowany dom.  

Ad. 6 

Informację o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie oraz ocenę 

zasobów pomocy społecznej za 2020 rok przedstawiła Monika Łukomska – Kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie (informacje w załączeniu). Ocena 

zasobów pomocy społecznej została przygotowana na podstawie danych zebranych przez 

ośrodek pomocy społecznej za pośrednictwem Centralnej Aplikacji Statystycznej, sprawozdań 

ministerialnych, z urzędu pracy, oświaty, danych z urzędu gminy. Informacje zawarte w ocenie 

są materiałem poglądowym mającym ułatwić władzom gminy podejmowanie decyzji 

związanych z planowaniem budżetu w zakresie polityki społecznej w kolejnym roku. Odnosząc 

się do działalności GOPS w Bliżynie Pani Kierownik stwierdziła, że rok 2020 przyniósł nową 

rzeczywistość. GOPS przeciwdziałając rozprzestrzenianiu się koronawirusa podejmował 

współpracę ze służbami sanitarnymi, mundurowymi, ochotniczą strażą pożarną w Bliżynie przy 

dostarczaniu żywności dla osób na kwarantannie. W październiku roku ubiegłego gmina 

przystąpiła do programu „Wspieraj Seniora”, który jest kontynuowany w roku bieżącym 

a skierowany do osób powyżej 70 roku życia. Usługa wsparcia polegała na dostarczaniu im 

zakupów, artykułów pierwszej potrzeby. GOPS w roku 2020 zrealizował budżet w wysokości 

13.074.120zł, w tym środki własne gminy stanowiły 1.872.851,63zł, dofinansowanie zadań 

własnych 1.063.971,41zł, środki zlecone 10.137.296,96zł. Podsumowując swoje wystąpienie 

Pani Kierownik podziękowała Starostwu Powiatowemu i Urzędowi Gminy za dostarczenie 
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środków ochrony osobistej i środków dezynfekcyjnych dla pracowników GOPS mających 

bezpośredni kontakt z interesantami. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych przedstawiła Dorota 

Cukrowska – Przewodnicząca Komisji. Komisja dokonała analizy informacji o działalności 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie oraz informacji o ocenie zasobów pomocy 

społecznej za 2020 rok i nie wnosi uwag do przedłożonych informacji. Komisja pozytywnie 

opiniuje sprawozdanie z działalności GOPS w Bliżynie (3 głosy za) oraz informację o ocenie 

zasobów pomocy społecznej za 2020r. (3 głosy za). 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie za 

2020 rok głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0,  

w związku z czym informacja została przyjęta przez Radę. 

Za przyjęciem oceny zasobów pomocy społecznej za 2020 rok głosowało 12 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym ocena została przyjęta przez 

Radę. 

Ad. 7 

Informację o działalności straży pożarnej za 2020 rok przedstawił Zdzisław Kuźdub 

(informacja w załączeniu). W związku z pandemią statutowa działalność OSP na terenie gminy 

została mocno ograniczona. Doszły natomiast strażakom nowe zadania w postaci dostarczania 

żywności czy dowóz na szczepienia. Według danych statystycznych miniony 2020 rok pod 

kątem sytuacji pożarowej należy uznać za dość korzystny. Ze względu na dużą ilość pożarów  

traw w roku ubiegłym podjęto działania uświadamiające właścicielom posesji ciężaru 

odpowiedzialności za takie praktyki a także wyznaczenie przez Wójta nagrody finansowej za 

wskazanie sprawców podpaleń. W roku ubiegłym jednostki OSP pozyskały rekordowo wysokie 

środki zewnętrzne na sprzęt i wyposażenie, udało się również przeprowadzić wiele remontów 

w budynkach strażnic. Obecnie największym problemem ochotniczych straży pożarnych  

z terenu naszej gminy jest starzejący się tabor samochodowy. Jednostka OSP w Nowym 

Odrowążku użytkuje 44-letni samochód pożarniczy. Wiekowe pojazdy posiadają również 

jednostki w Sorbinie, Mroczkowie i w Bliżynie. W roku bieżącym jest szansa zakupu nowego 

samochodu dla OSP w Nowym Odrowążku. PSP zatwierdziło wniosek o dofinasowanie na 

kwotę 400tys.zł zakupu takiego samochodu, jednakże takie auto kosztuje 800tys.zł. 

Prowadzone są dalsze działania o pozyskanie środków zewnętrznych w kwocie 200tys.zł 

natomiast brakujące 200tys.zł należałoby znaleźć w budżecie gminy, o co Komendant zwrócił 

się do Rady. Podziękował Wójtowi, sołtysom za wsparcie finansowe działań ochotniczych 

straży pożarnych. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych przedstawiła Dorota 

Cukrowska – Przewodnicząca Komisji. Komisja dokonała analizy informacji o działalności 

straży pożarnej za 2020 rok z realizacji zadań ochrony przeciwpożarowej i pozytywnie opiniuje 

przedłożoną informację (3 głosy za). 

Dyskusja 

Wiesław Gregiel zwrócił uwagę na brak zgłoszeń przypadków podpaleń na policję. Mimo 

stwierdzonych 88 podpaleń dzielnicowi obecni przy ostatnim pożarze wypowiedzieli się że nie 

mają zgłoszeń takich sytuacji od straży. 

Krzysztof Olczyk dodał, że w przypadku zniszczenia mienia na wniosek poszkodowanego 

prowadzone jest postępowanie. Jeżeli natomiast wniosek nie wpłynie to nie ma również 

postępowania. 

Zdzisław Kuźdub wyjaśnił, że nie ma społecznej reakcji na takie zdarzenia. W związku z tym 

że informacje o zdarzeniach sporządza PSP to zwróci się do Komendanta Powiatowego aby  

w drastycznych sytuacjach zgłaszać na policję. 
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Monika Gruszczyńska zapytała, czy kwota 15tys.zł zaplanowana w zmianach do budżetu na 

zakup samochodu dla OSP Bliżyn jest wystarczająca skoro mówi się, że nowy samochód 

strażacki kosztuje 800tys.zł.  

Zdzisław Kuźdub wyjaśnił, że straż w Bliżynie posiada 30-letniego jelcza, którego stan 

techniczny jest beznadziejny. Jego remont to co najmniej kwota 25tys.zł. Trafiła się okazja 

zakupu samochodu ciężkiego sprzedawanego przez straż w miejscowości Grodziec na Śląsku. 

Proponuje się przyznać dotację w wysokości 15tys.zł dla OSP Bliżyn w ramach środków 

wygospodarowanych na działalność ochotniczych straży pożarnych  

Wójt odnosząc się do zakupu samochodu stwierdził, że jest to doraźna awaryjna sytuacja bo 

bez samochodu nie można zadbać o bezpieczeństwo przeciwpożarowe. Samochód został 

przetestowany i jest nadzieja że będzie jeszcze służył strażakom. Nawiązując do tematu 

podpaleń Wójt stwierdził, że zastosowano dość drastyczne działania wyznaczając nagrody za 

zgłaszanie takich przypadków. Zostało to jednak potraktowane jak donosicielstwo, co Wójt 

przyjął z niesmakiem. Podziękowania za sporządzanie wniosków na zakup sprzętu dla OSP, 

którego udało się sporo pozyskać należą się również Sekretarzowi Gminy. Zakup samochodu 

dla OSP w Nowym Odrowążku stał się konieczny ponieważ posiadany przez tą straż samochód 

nie pozwala na wykonywanie zadań przez jednostkę. Wójt skierował podziękowania dla 

komendantów i strażaków za ich ofiarną pracę. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji o działalności straży pożarnej za 2020 rok głosowało 12 radnych, 

głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym informacja została 

przyjęta przez Radę. 

Ad. 8 

Informację o działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie za 2020 rok przedstawiła 

Katarzyna Skarus – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie (informacja  

w załączeniu). Na działalność kulturalną w roku 2020 również miała wpływ pandemia  

i związane z nią obostrzenia. GOK musiał pracować w innych realiach i nauczyć się pracy 

zdalnej. Mimo trudności podejmowano działania aby nie utracić kontaktu z podopiecznymi 

ośrodka, zespołami , działaczami kultury i publicznością. W roku 2020 przeprowadzono wiele 

konkursów i koncertów w trybie on-line. Dzięki powstałym oszczędnościom udało się 

przeprowadzić szereg prac remontowych wewnątrz zameczku.  

Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych przedstawiła Dorota 

Cukrowska – Przewodnicząca Komisji. Komisja dokonała analizy sprawozdania z działalności 

Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie za 2020 rok i stwierdziła, że w związku z pandemią 

koronawirusa w ramach pozyskanych oszczędności zostały przeprowadzone remonty wewnątrz 

obiektu ośrodka, co świadczy o właściwym gospodarowaniu środkami i prawidłowym 

zarządzaniu jednostką. Komisja pozytywnie oceniła działalność Gminnego Ośrodka Kultury  

w Bliżynie za 2020 rok (3 głosy za).  

Dyskusja  
Nawiązując do przedstawionej opinii Komisji Genowefa Supernat podziękowała Pani 

Dyrektor za prowadzoną działalność kulturalną mimo trwającej pandemii.  

Katarzyna Skarus zaprosiła wszystkich chętnych do obejrzenia remontu wewnątrz obiektu 

prosząc jednocześnie Radę o wygospodarowanie środków finansowych na odnowienie 

zewnętrznej elewacji Zameczku.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji o działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie za 2020 rok 

głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym informacja została przyjęta przez Radę. 

Jacek Krzepkowski podziękował Dyrektorom: GOK, GOPS, strażakom za trudną pracę nie 

tylko w ramach ustawowej działalności ale także na rzecz walki z Covid. 
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Ad. 9 

Przechodząc do punktu 9 porządku obrad Mariusz Walachnia – Wójt Gminy przedstawiając 

sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 

rok 2020 stwierdził, że pandemia sprawiła, iż z zaplanowanych dla organizacji pozarządowych 

100tys.zł udało się wydatkować jedynie 8 tys.zł. Trudno również powiedzieć jak te środki będą 

wydatkowane w roku bieżącym. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych przedstawiła Dorota 

Cukrowska – Przewodnicząca Komisji. Sprawozdanie z realizacji rocznego programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi za rok 2020 Komisja przyjęła bez uwag (3 głosy 

za). 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem sprawozdania. 

Za przyjęciem sprawozdania z realizacji rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi za rok 2020 głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym sprawozdanie zostało przyjęte przez Radę. 

 

Przed przystąpieniem do rozpatrzenia projektów uchwał Jacek Krzepkowski - 

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o odstąpienie od odczytywania uzasadnień  

i załączników do projektów uchwał. 

Za przyjęciem powyższego wniosku głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Ad. 10  

a/ 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

na lata 2021-2035 odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały  

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy na lata 2021-2035 głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXIII/172/2021 

w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 

2021-2035. 

b/ 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2021 rok 

odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. Poinformowała, że na posiedzeniu Komisji 

Budżetowej zgłoszono błędne wpisanie w uzasadnieniu do projektu uchwały miejscowości 

Nowy Odrowążek zamiast Odrowążek, jeżeli chodzi o zniszczenie wiaty przystankowej. 

W związku z powyższym błędem Jacek Krzepkowski zwrócił się do Radnych o jego 

poprawienie. Nadmienił, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, to uznaje iż błąd zostanie poprawiony. 

Sprzeciwu nie było. Ponadto Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały  

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2021 rok 

głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXIII/173/2021 w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie Gminy Bliżyn na 2021 rok. 
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c) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w programie opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bliżyn w 2021 roku 

odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały  

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w programie opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bliżyn w 2021 roku 

głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXIII/174/2021 w sprawie wprowadzenia zmian 

w programie opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Bliżyn w 2021 roku. 

d) 

Projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk zorganizowanych na terenie Gminy Bliżyn oraz 

określenia sezonu kąpielowego na rok 2021 odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały  

Za przyjęciem uchwały w sprawie wykazu kąpielisk zorganizowanych na terenie Gminy Bliżyn 

oraz określenia sezonu kąpielowego na rok 2021 głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, 

głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę  

Nr XXIII/175/2021 w sprawie wykazu kąpielisk zorganizowanych na terenie Gminy 

Bliżyn oraz określenia sezonu kąpielowego na rok 2021. 

e) 

Projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego odczytał Michał Jędrys 

– Sekretarz Gminy. 
Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały  

Za przyjęciem uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego głosowało  

12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada 

Gminy podjęła Uchwałę Nr XXIII/176/2021 w sprawie zawarcia porozumienia 

międzygminnego. 

Ad. 11 

Informacje, komunikaty, oświadczenia: 

Aneta Smulczyńska podziękowała za wszelkie wsparcie okazane w związku ze śmiercią brata. 

Jacek Krzepkowski poinformował, że od dnia jutrzejszego zostanie otwarty punkt szczepień 

w sali herbowej Starostwa Powiatowego w Skarżysku-Kamiennej. 

Ad. 12 

Obrady sesji trwały od godz.1305 do godz.1500. 

Dwudziestą trzecią sesję Rady Gminy Bliżyn zamknął Jacek Krzepkowski – Przewodniczący 

Rady dziękując wszystkim za udział. 

 

Protokolant 

 

Anna Kowalik 


